
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte mevrouw Bos, 

 

U heeft het college op 28 juli 2018 artikel 41 vragen gesteld naar aanleiding van de 

afkondiging van het Nationaal Hitteplan. Dit is op 23 juli door het RIVM afgekondigd en 

daarmee roept zij op om extra goed te zorgen voor kwetsbare mensen. Op 28 juli is dit 

ingetrokken en op 2 augustus voor zuid Nederland weer geactiveerd.  

 

Hierbij beantwoorden we uw vragen.  

 

 1. In de duurzaamheidscirkel van 2015 staat dat de gemeente Oss om voorbereid te zijn op 

de gevolgen van een veranderend klimaat op onze omgeving een adaptatieagenda wordt 

opgesteld. Het Nationaal Hitteplan en de huidige code oranje laten zien dat concrete 

maatregelen gewenst zijn. Wanneer wordt deze adaptatieagenda ter besluitvorming aan de 

gemeenteraad voorgelegd?  

Wij werken aan een nota Klimaatrobuust Oss. Deze nota willen we eind dit jaar met de 

gemeenteraad bespreken. De nota geeft de actuele stand van zaken over waterveiligheid, 

wateroverlast, hitte en droogte door klimaatverandering. In de nota wordt geschetst wat de 

(mogelijke) effecten zijn op Oss, hoe we daarmee nu al mee omgaan en in de toekomst 

verder mee willen omgaan en wat daarvoor nodig is.  

In de afgelopen collegeperiode hebben we op diverse wijzen al aandacht gegeven aan het 

onderwerp. Ten aanzien van waterveiligheid participeren we al enige jaren in het 

Deltaprogramma Rivieren. Vanuit het plan Watertaken wordt al langer ingezet op anders 
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omgaan met hemelwater. Vanuit de bomennota en routekaart Groen Blauw Natuur hebben we 

extra aandacht voor bomen en groen in relatie tot klimaatverandering. De gemeente Oss 

heeft zich met de As50 partners aangesloten bij Operatie Steenbreek en stimuleert bewoners 

en bedrijven om te vergroenen en ontharden. In een podiumbijeenkomst op 28 september 

2017 hebben we u breder geïnformeerd over klimaatverandering. 

  

2.1 Is het college zich ervan bewust dat de problematiek met hitte-eilanden in Oss extra grote 

risico’s met zich meebrengt voor kwetsbare inwoners?  

Het college is zich er van bewust dat hitte in verschillende gebieden verschillende effecten en 

consequenties kan hebben. In algemene zin kunnen er bij langdurige en extreme hitte allerlei 

problemen ontstaan waaronder extra gezondheidsrisico’s voor kwetsbare inwoners. 

Afkondiging van het Nationaal Hitteplan is een maatregel van rijkswege om inwoners meer 

bewust te maken van de consequenties van langdurige hitte. Daarmee kunnen zij zichzelf en 

naasten helpen met aangepast gedrag. 

Een belangrijke rol van de overheid voor de langere termijn is onder meer om te zorgen dat 

bij het (ver)bouwen van woningen en de (her)inrichting van openbare ruimten er meer 

bescherming wordt geboden tegen extreme hitte, waarmee de risico’s op extra 

volksgezondheidsproblemen worden beperkt.  

Op de vertaling naar de Osse situatie komen we in de nota terug.  

 

2.2 Is het college bereid om op zeer korte termijn samen met sociale wijkteams een plan op 

te stellen met als doel de gevolgen van hittestress voor kwetsbare inwoners actief te 

voorkomen?  

We voeren stresstesten uit op met name wateroverlast en hitte/droogte. Met de resultaten 

hiervan gaan we een risicodialoog voeren met relevante betrokkenen, onder andere het 

sociaal team, wijkteams, GGD enzovoorts.  

 

3. Ook dieren hebben in deze hitte beschutting tegen de zon nodig. Toch kent Oss 

beperkingen voor schuilhutten. Is het college bereid deze regels op zeer korte termijn te 

verruimen en verder te verkennen hoe de gevolgen voor hitte zoveel mogelijk beperkt kunnen 

worden voor de dieren in onze gemeente?  

Eigenaren van dieren hebben de verantwoordelijkheid voor hun dieren, ook in het beperken 

van hittestress. Wij ervaren niet dat het bestemmingsplan beperkend is in deze zorg. Mogelijk 

dat uit de risicodialoog naar voren komt dat dit wel het geval is.  
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4. Door de aanhoudende droogte is het meeste gras in de openbare ruimte geel en groeit niet 

meer. Toch wordt er nog steeds gemeentelijk gras gemaaid. Zie bijgaande foto gemaakt op 

24 juli in de Kuijpers Rietbergstraat. Waarom is dit?  

Gras groeit bij deze droogte niet en er wordt dan ook niet gemaaid. Het betreffende veld is 

een honden-losloopterrein waar geen opruimplicht geldt voor hondenbezitters. Voor deze 

velden kennen we een aangepast onderhoudsregime met intensiever reinigen en maaien om 

een voldoende schoon terrein te kunnen houden.  

 

5. Door de aanhoudende droogte hebben bomen en planten het moeilijk. Zeker jonge 

aanplant lijdt hieronder en sterft af (zie bijgaande foto van boom in het Fraterspark). Heeft 

het college in beeld hoeveel jonge aanplant we op deze wijze dreigen te verliezen?  

Het beheren van groenvoorzieningen is altijd van weersomstandigheden afhankelijk. De 

langdurige droogte zal een grote uitval van jonge aanplant (bomen en heesters) betekenen. 

Normaal gaan we uit van inboet van ca 10% tot 15% (inboet =het opnieuw planten op 

plaatsen waar planten zijn dood gegaan). We verwachten dit jaar door de extreme droogte 

zeker een veelvoud. Het is nu nog te vroeg om de exacte schade vast te kunnen stellen. Dat 

doen we dit najaar en volgend voorjaar.  

 

6. Is het college bereid om op zeer korte termijn een plan voor groenbeheer op te stellen 

waarbij adequaat wordt gereageerd op de hitte en droogte zodat er niet langer gras wordt 

gemaaid dat nu toch niet groeit en de jonge aanplant zoveel mogelijk behouden wordt?  

Ons beheerplan groen is hiervoor voldoende adequaat. Bij langere droogte geven we bomen 

en struiken waar nodig extra water. Bij een extreem lange droge periode heeft dit weinig tot 

geen effect. Extreme weerssituaties (droogte, natte, wind enz.) zullen altijd een 

bovengemiddelde schade veroorzaken. Wij anticiperen bij nieuwe aanplant en herinrichting zo 

goed mogelijk op veranderend klimaat met meer klimaatbestendige beplanting.  

 

7. In de media leest GroenLinks dat de gemeente extra veiligheidsmaatregelen heeft opgelegd 

aan het Fatality Festival in verband met de aanhoudende droogte. Heeft het college in beeld 

gebracht of er elders ook extra veiligheidsmaatregelen nodig zijn?  

Veiligheid is een belangrijke pijler van het evenementenbeleid. Het is een normale procedure 

dat bij het verstreken van een omgevingsvergunning voor evenementen rekening wordt 

gehouden met specifieke veiligheidsaspecten gerelateerd aan weer, omgeving, 

bezoekersprofiel enz. Dit leidt naast generieke veiligheidsvoorschriften soms ook tot 

veiligheidsvoorschriften op maat.  
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8. Door de hoge temperaturen kan asfalt gaan smelten. Het asfalt kan dan aan wielen gaan 

kleven. Daardoor ontstaat schade aan het asfalt omdat er dan sporen worden ingereden en de 

slijtlaag kapot wordt gereden waarbij steentjes vrij komen. Dit kan gevaarlijke situaties 

opleveren. In andere gemeenten wordt zout gestrooid om te voorkomen dat asfalt smelt. Is 

het college bereid om op zeer korte termijn een plan op te stellen waardoor onze wegen en 

fietsstraten niet beschadigd raken?  

Schade door het zachter worden van bitumen wordt veroorzaakt door drie aspecten; te veel 

bitumen in het wegdek, een hoge temperatuur en veel optrekkend, remmend of wringend 

zwaar verkeer. In de gemeente Oss komt deze combinatie niet veel voor. We sluiten niet uit 

dat er lokaal enige schade optreedt. Als we dit constateren kan het wenselijk zijn om ook zout 

te strooien. Daarmee wordt vocht uit de buitenlucht aangetrokken dat het asfalt koelt en door 

het onttrekken van vocht uit het asfalt wordt het wegdek minder plakkerig. Tot nu toe is hier 

in Oss nog geen noodzaak toe gebleken.  

 

9. Is het college bereid de gevolgen van de huidige hitte en langdurige droogte in kaart te 

brengen en dit mee te nemen in de nog op te stellen klimaatadaptatie-agenda en deze 

bevindingen daarnaast mee te nemen in de verdiepingsslag van de klimaat-stresstest die op 

dit moment regionaal wordt uitgevoerd? 

Wij voeren stresstesten (wateroverlast, hitte/droogte) uit in het verlengde van de in 2016 

uitgevoerde stresstest light in regionaal verband (AFC). Dat doen we deels lokaal en deels 

regionaal. In de nota Klimaatrobuust Oss betrekken we de actuele stand van zaken.  

  

Ik hoop u met deze beantwoording naar tevredenheid te hebben geïnformeerd.  

 

mr. J. van der Schoot, 

 

Wethouder Klimaat, Openbare Ruimte, c.a.  

 

 


